
PROTOKÓ   NR  103-28/2005Ł

Komisji Rozwoju Przestrzennego Rady Miasta Gda ska,ń
które   odby o si  ł ę 13 grudnia  2005r.

Posiedzenie  Komisja rozpocz a  o  godz. 15,00ęł

Obecno :ść
W  posiedzeniu uczestniczy o  6  cz onków  Komisji, wg  za czonej listy obecno ci, ł ł łą ś która 
stanowi za cznik  nr  1  do niniejszego  porz dkułą ą

Nieobecny:
• Radny Ryszard d  Klimczyk  Ma gorzata Chmielł

Listy obecno ci pozosta ych osób uczestnicz cych  w posiedzeniu Komisji, ś ł ą stanowi za cznikłą  
nr 2 do niniejszego  protoko u. ł

Przewodnicz cy  Komisji   Tadeusz  M kal  ą ę powita  wszystkich  zebranych,  przedstawił ł 
zaplanowany  porz dek posiedzenia, ą który  stanowi za cznik  nr  3 do niniejszego   porz dku.łą ą  
Doda , e Prezydent  Miasta  zwróci   si   z pro b  o  wprowadzenie  do  porz dku  obradł ż ł ę ś ą ą  
projektu  uchwa y  w sprawie  udzielenia poparcia   dla wspólnego  projektu Gminy Miastał  
Gda ska  i  Fundacji  Centrum  Solidarno ci  p.n.  „EUROPEJSKIE  CENTRUMń ś  
SOLIDARNO CI” .  Proponowa bym   to  jako punkt  1.Ś ł
Komisja, jednog o nie  - 4 g osami za -  rozszerzy a    dzisiejszy   porz dek  obrad o  w/wł ś ł ł ą  
temat.
Komisja, jednog o nie ł ś – 4 g osami zał   -  przyj a  nast puj cy  ęł ę ą porz dek posiedzenia: ą

1. Opiniowanie  projektu  uchwa y  w sprawieł   udzielenia  poparcia    dla 
wspólnego  projektu Gminy Miasta Gda ska i Fundacji Centrum Solidarno ciń ś  
p.n. „EUROPEJSKIE CENTRUM SOLIDARNO CI”  -  Ś druk nr  1719.

2. Opiniowanie   koncepcji  miejscowych   planów   zagospodarowania 
przestrzennego:

1) Strzy a Górna  ż
2) Uje cisko, rejon D brówki ś ą
3) Rejon Kie pinka  i Trasy W-Z ł

3. Opiniowanie  projektu   uchwa y  w  sprawie   zmiany   uchwa y  nrł ł  
XXXIX/1338/05  Rady  Miasta   Gda ska  z  dnia  30  czerwca  2005r.  oń  
przyst pieniu   do  sporz dzenia  miejscowego  planu  zagospodarowaniaą ą  
przestrzennego  Che m III – Anielinki w mie cie  Gda sku  -  ł ś ń druk nr 1704

4. Wolne  wnioski, sprawy wniesione, korespondencja.
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1



Opiniowanie   projektu   uchwa y   w  sprawieł   udzielenia  poparcia    dla 
wspólnego  projektu Gminy Miasta Gda ska i Fundacji Centrum Solidarno ciń ś  
p.n. „EUROPEJSKIE CENTRUM SOLIDARNO CI”  -  Ś druk nr  1719.

Przedmiotowy  projekt  uchwa y, ł który  stanowi za cznik  nr  4  do  niniejszego  protoko ułą ł  
omówi  ł Pan Wies aw  Bielawski  - Zast pca  Prezydenta Miasta Gda ska.ł ę ń
Powiedzia  mi dzy innymi:ł ę
W sierpniu br.  reprezentacja   znamienitej   wi kszo ci  krajów Unii Europejskiej  podpisa aę ś ł  
akt  erekcyjny  pod  realizacj   Europejskiego  Centrum Solidarno ci.  W my l tego   aktuę ś ś ż  
Miasto Gda ska wespó  z  Fundacja Solidarno ci  chce  zrealizowa   obiekt  pod nazwń ł ś ć ą 
Europejskie  Centrum Solidarno ci. Uchwa a  dzisiaj   przedk adana Komisji  ma charakterś ł ł  
intencjonalny  i   mówi   wspó pracy  z   Fundacj   Centrum  Solidarno ci  przy   realizacjił ą ś  
przedsi wzi cia,  gdzie  wiod cym  partnerem,  b dzie  Miasto  Gda sk,  jako  ten  któryę ę ą ę ń  
dysponuje nieruchomo ci , dysponuje rodkami  finansowymi, które  mo e  przeznaczy   naś ą ś ż ć  
rozpocz cie   realizacji,  czyli   przygotowa   ca   procedur    konkursow .  Na   dzieę ć łą ę ą ń 
dzisiejszy   mówimy   o  kwotach,  które   dotycz  konkursu   na   Europejskie    Centrumą  
Solidarno ci,  który   b dzie   dopiero  og oszony  –  prawdopodobnie  w  drugiej  po owieś ę ł ł  
przysz ego  roku.   Do tego  czasu, przygotowanie warunków  konkursu, co wi e si  z:ł ąż ę
• opracowaniem scenariusza  wystawy. 
• przygotowanie projektu  wystawy.
Mamy nadziej , e og oszenie  konkursu  w drugiej po owie  przysz ego  roku spowodujeę ż ł ł ł  
du e    zainteresowanie   w    wiecie  architektonicznym.   Rozstrzygni cie     konkursuż ś ę  
planujemy  na po ow   roku  2007, w zwi zku z czym, je eli  zostanie  wy oniony    projektł ę ą ż ł  
satysfakcjonuj cy   wi kszo ,  to  b dzie   mo na   przyst pi  do  negocjacji  w  sprawieą ę ść ę ż ą ć  
zawarcia  umowy na projekt  architektoniczno-budowlany, który  b dzie podstaw   uzyskaniaę ą  
na budow , co pozwoli na uruchomienie  inwestycji z  pocz tkiem  roku 2008. ę ą
Przy  tak  optymistycznym  scenariuszu  nale y  rozwa a ,  e  zako czenie,  przynajmniejż ż ć ż ń  
cz ci  obiektu,  które  pozwoli oby  przynajmniej na cz ciowe otwarcie, mo e  si  wi zaęś ł ęś ż ę ą ć 
z   30-leciem wydarze    sierpniowych w mie cie Gda sku. ń ś ń

Radny Tadeusz M kal   -  przewodnicz cy Komisjię ą
Dlaczego  nie u ywany  statutowej nazwy  Miasto  Gda sk, a  piszemy „ż ń Gminy  Miasta 
Gda ska” .ń  

Pan Wies aw  Bielawski  - Zast pca  Prezydenta Miasta Gda skał ę ń
Rozumiem, eby  wykre li  to s owo . Dobrze. ż ś ć ł

Radny Tadeusz M kal   -  przewodnicz cy Komisjię ą
Napisa   albo  Gminy Miasto  Gda sk, albo  Miasta  Gda ska.  Czy mo emy  prosi   oć ń ń ż ć  
wykre lenie   wyrazu „Gmina”ś

Pan Wies aw  Bielawski  - Zast pca  Prezydenta Miasta Gda skał ę ń
Dobrze, wyja nimy  to. ś

Radny Tadeusz M kal   -  przewodnicz cy Komisjię ą
Przypomn , e w  bud ecie miasta  na rok 2006 w Wydziale  Architektury, Urbanistyki ię ż ż  
Ochrony Zabytków   by y  przeznaczone  rodki  na przygotowanie warunków  konkursowych.ł ś  
Nie widz   wi cej  ch tnych  do dyskusji, w zwi zku z czym przyst pujemy  do g osowania. ę ę ę ą ę ł

Opinia:
Komisja,  jednog o nieł ś   -   4  g osami  zał  –  pozytywnie  zaopiniowa a   przedmiotowył  
projekt  uchwa y. ł
Opinia Nr  103-28/207/05    stanowi za cznik nr  5  do protoko u.łą ł  
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Opiniowanie   koncepcji  miejscowych   planów   zagospodarowania 
przestrzennego Strzy a Górna  ż

Koncepcj  planu   dla   powy szego   rejonu   przedstawi a   ę ż ł Pani   Monika  Thurau   - 
projektant planu. 
Omawiaj c  powy sz   koncepcje  planu  omówi a  stan planistyczny,  struktur   w adania,ą ż ą ł ę ł  
jak  równie  obecne   zainwestowanie i uk ad  komunikacyjny. ż ł

Dalej powiedzia a  mi dzy innymi:ł ę
Obszar planu obejmuje   teren o powierzchni  73,6 ha.  Graniczy:
• od pó nocy   z ul. S owackiego ,ł ł
• w zachodniej cz ci przebiega trasa  dawnej kolei  Wrzeszcz - Kartuzy wraz  z ogródkamięś  

dzia kowymi oraz  z fragmentem terenów w le nych,ł ś
Obszar ten obecnie nie posiada   obowi zuj cego  planu miejscowego. ą ą
W  „Studium…”  cz    wschodnia  i  rodkowa znajduje   si   terenach,  które   zosta yęść ś ę ł  
przeznaczone  pod  kontynuacj   istniej cej  struktury  funkcjonalno przestrzennej. Czę ą ęść 
zachodnia   to  ziele   z  projektowanym  OSTAB-em.   Wa nym  elementem  w   tymń ż  
„Studium…”  to  projektowany  przebieg  trasy  tzw. Nowej Abrahama. 
Oprócz  istniej cej siatki  ulic, g ównym elementem komunikacyjnym, projektowanym  jestą ł  
Nowa Abrahama, która  biegnie cz ciowo po nasypie kolejowym, cz ciowo w wykopie   poęś ęś  
trasie  by ej  kolei. ł

Koncepcja planu:
G ówne  za o enia  do planu to:ł ł ż
• zachowanie  rezerwy  terenowej pod  projektowan  Now  Abrahama, która  ma swojaą ą  

kontynuacj   w planie Strzy a  II jak  równie  w uchwalony   planie  ul. S owackiego,ę ż ż ł  
odcinek dolny,

• wyznaczenie, wydzielenie  w planie  ulicy Chrzanowskiego  jako  ulicy  g ównej ora zł  
ul.Reymonta  jako ulicy lokalnej.  Pozosta e  ulice  plan ten zachowuje,  ale poniewa   sł ż ą 
one  gminne  i umocnione poprzez historyczne podzia y dzia ek  do zachowania, to  nieł ł  
wydzielamy  z osobna ka dej  z tych ulic. Cz   z tych ulic  spe nia wymogi   drogiż ęść ł  
dojazdowej, ale nie wszystkie i nie ma  mo liwo ci ich poszerzenia i doprowadzenia  doż ś  
w a ciwych parametrów. ł ś

• w cz ci  wschodniej  rodkowej proponujemy  zabudow   mieszkaniowo-us ugow  zęś ś ę ł ą  
zachowaniem  zabudowy   tam istniej cej i zachowaniem    tego  charakteru.ą

• utrzymujemy   historyczn  siatk   ulic  oraz  historyczne  podzia y  dzia ek,  które  są ę ł ł ą 
zaznaczone,

•  ca a  cz   wschodnia  jak i rodkowo – pó nocna  zabudowy  jednorodzinnej  znajdujeł ęść ś ł  
si  w strefie  ochronnej  konserwatorskiej. ę

Zabudowa przy  ulicy S owackiego, zgodnie ze   stanem istniej cym proponujemy  zabudowł ą ę 
mieszkaniowo-  us ugow ,  ale  wielorodzinn   z  mo liwo ci   pewnej  intensyfikacji  tejł ą ą ż ś ą  
zabudowy, jak  równie  z mo liwo ci  intensyfikacji    istniej cych us ug.  ż ż ś ą ą ł
Nowym elementem, terenem który  mo e by   zaprojektowany  i zabudowany od  pocz tkuż ć ą  
to   dzia ki na styku z  dawnym cmentarzem, ko cio em.  By   wniosek i wydana  decyzja  oł ś ł ł  
warunkach zabudowy  równie   na zabudow   mieszkaniowo – us ugow  z  dopuszczeniemż ę ł ą  
pewnego  rodzaju dominanty o wysoko ci  do 55 metrów.  Na  dzia ce  dawnego cmentarza  i  ś ł
Ko cio a  proponujemy  U 34, czyli ziele   wraz z us ugami – minimum 70 % zieleni, którś ł ń ł ą 
trzeba zachowa . Jest tam  malutka  dzia ka wydzielona i mo na  by  j    zachowa , a nać ł ż ą ć  
zabudow  jest wniosek z o y a  Fundacja  Pos annictwa  Dobrej Nadziei, która  chcia abyę ł ż ł ł ł  
wybudowa   tam dom dziennego pobytu dla osób starszych.ć
Plan pozostawia lasy jak  równie  ogródki dzia kowe. ż ł
Proponujemy  lokalizacj  punktu  widokowego na najwy szym wzniesieniu .ę ż

3



Parametry  urbanistyczne –  s  one w pewnym sensie u rednione, poniewa   zarówno wą ś ż  
zabudowie  wielorodzinnej  jak i  jednorodzinnej  s   ró nej wielko ci  dzia ki.  Szczególnieą ż ś ł  
wtórne podzia y   spowodowa y,  e   te  parametry   s   bardzo  rozbie ne.  Chcieliby mył ł ż ą ż ś  
pozostawi   ten charakter, jaki  jest w zabudowie  jednorodzinnej. ć

Radny Tadeusz M kal – przewodnicz cy ę ą
Wspomnia a  pani o jednym wniosku  do planu. Czy wp yn y  jeszcze  inne  wnioski i jakł ł ęł  
zosta y  one  zrealizowane ? ł
W  ubieg ym roku widzia em  projekt    budynku  mieszkaniowo-us ugowego   na terenieł ł ł  
parkingu   przy ulicy  S owackiego. Jakie s  tam mo liwo ci  inwestycyjne.ł ą ż ś
Czy  w  wyniku  tego  planu  mog   si  pojawi   tereny  inwestycyjne,  oprócz   inwestycjią ę ć  
infrastrukturalnych  czy  te  d rogowych. ż

Pani  Monika Thurau  - projektant planu. 
By   wniosek Energii o  zaprojektowanie w planie  linii wysokiego napi cia, co  robimy.ł ę
Wniosek Neptun Filmu o zabudow  mieszkaniowo-us ugow  .ę ł ą
By  wniosek  nieformalny (wp yn   po ustawowym terminie)  Rady Osiedla Strzy a:ł ł ął ż
• zmian   przebiegu projektowanej Nowej  Abrahama -  nie da  si    zmieni   przebieguę ę ć  

Nowej Abrahama,
• wydzielenie  dwóch uliczek  na  ty ach  zabudowy  szeregowej  -   u  nas  w   Biurze  jestł  

wypracowana  generalna zasada, e  je li s    ulice  wydzielone, to s   to ulice  gminne  iż ś ą ą  
nie  spe niaj   parametrów  i  nie maja  szans  na  uzyskanie tych parametrów,  to nieł ą  
wydzielamy w planie ka dej ma ej  dojazdowej uliczki. Tym bardziej, e s    to uliczki  5-ż ł ż ą
cio  metrowe,  które   mog yby   by   ci gami  -  pieszo   jednymi  a  nie  dojazdowymił ć ą  
uliczkami. ulicami. W planie wydzielamy  ulice  od  klasy  lokalnej,  a w tym planie jest  to 
ulica Reymonta, i wzwy ;.  ż

• nie wprowadzanie  adnych  nowych us ug – wykluczamy wszystkie    us ugi  powy ej  2ż ł ł ż  
tys. m2  , dopuszczamy  natomiast   do 100 m2

 
 niekolizyjn  z  funkcj    mieszkaniow .ą ą ą  

Istniej  tam  ró ne  us ugi w  zabudowie  jednorodzinnej. ą ż ł

Je li   chodzi  o  wniosek  Neptun  Filmu   to   dopuszczamy  zabudow   wielorodzinnś ę ą 
mieszkaniow  – dla  dominanty  dopuszczamy  do 55 metrów  wysoko ci , 16 kondygnacji,ą ś  
intensywno  3, 0 .ść

Radny Janusz Kasprowicz  - cz onek Komisjił
Równie   interesuje mnie dzia ka  nale c   do Neptun Filmu. Jakie w tym miejscu  jestż ł żą ą  
uzasadnienie  wyra enia  zgody  na tak   dominant .   Prosz  na  równie  przybli y , co jestż ą ę ę ż ż ć  
na wysoko ci  tej dzia ki  po  drugiej stronie ulicy S owackiego. ś ł ł

Pani Krystyna  Ochocimska  - Kierownik Zespo u  Urbanistycznego  Wrzeszcz  ł
Historia  projektowanego  tutaj  bardzo w wysokiego  budynku  jest  dosy   d uga. Neptunć ł  
Film kilka  lat temu z o y   do nas  wniosek  do planu o tak  wysoki  budynek, ale  plan   był ż ł ł 
dopiero  procedowany i z naszej strony   nie by o  konkretnej  odpowiedzi, bo prace  nad  nimł  
zosta y  wstrzymane z powodu ul. Nowej Abrahama i nie  projekt  planu  rozstrzygn  o tym,ł ął  
co  tam  si  wydarzy o.  Neptun  Film   z o y   wniosek  o wydanie   decyzji  o  warunkachę ł ł ż ł  
zabudowy,  poniewa  w  mi dzyczasie  wytworzy a  si   sytuacja   braku   planu   -  planż ę ł ę  
poprzednio obowi zuj cy na tym terenie, to plan ogólny, który  w tym terenie przewidywaą ą ł 
zabudow    mieszkaniow  bez  adnych  innych  ogranicze  i na podstawie planu ogólnegoę ą ż ń  
mo na by o ż ł   taki wysoki  budynek  wybudowa .  W mi dzyczasie  plan wygas ,  z o ylić ę ł ł ż  
wniosek   o  decyzje  i  na  podstawie   rozprawy   administracyjnej.  Poniewa   Wydziaż ł 
Urbanistyki i Architektury  mai    w tpliwo ci zwo a   w tej sprawie  posiedzenie  Miejskiejł ą ś ł ł  
Komisji   Urbanistyczno -   Architektonicznej,   gdzie omawiana  zosta a   przedstawiona  ił  
omówiona  przedstawiona  przez  nich koncepcja urbanistyczno-architektoniczna. Koncepcja 
ta uzyska a  pozytywna opini , w zwi zku z  czym wydana zosta a  decyzja.ł ę ą ł
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Radny Janusz Kasprowicz  - cz onek Komisjił
Ja  t  koncepcje  widzia em  równie   i  do samej koncepcji jako takiej nic nie mam. Ona  jestę ł ż  
atrakcyjna. Pytanie  z  mojej mia o  intencje  takie, e  ta  dzia ka  w kontek cie  zabudowy, joł ż ł ś  
jak  firma  wyst pi a,  za chwil  b dzie  mia a  wy sz   warto   ni   cena  za jak  zosta oą ą ł ę ę ł ż ą ść ż ą ł  
sprzedane   prywatnym  w a cicielom   ca e  przedsi biorstwo,  ze   wszystkimi   dzia kamił ś ł ę ł  

cznie z   tymi,  które  s  przy  ul.  D ugiej  i  Piwnej.  Poniewa   firma, która wesz a   włą ą ł ż ł  
posiadanie tego  ca ego  maj tku  jest zarejestrowana poza  Gda skiem, wi c   ja jakby  nieł ą ń ę  
mam najmniejszego  powodu troszczy   si   o  powodzenie  tej  firmy.  Natomiast  patrz  nać ę ę  
to, co si  stanie   w momencie  wprowadzenia tego  typu  inwestycji w tym w a nie miejscu.ę ł ś  
Dlatego  pyta em  o to, maj c  na uwadze  interes  okolicy – co ona  zyska, a co mo e straci . ł ą ż ć

Radny Tadeusz M kal  - przewodnicz cy Komisjię ą
Mo e  co  wi cej    na temat  tego  terenu. czy b d  tam jakie   wyburzenia, jak  wielka  jestż ś ę ę ą ś  
to  dzia ka , itd.  Czy mamy  w Gda sku  budynki   o wysoko ci  porównywalnej.ł ń ś

Pani  Monika Thurau  - projektant planu. 
Ten teren w ca o ci  ma  w ca o ci ok. 1 ha,  w zwi zku z  czym, ta  dzia ka ma ok. 5000 mł ś ł ś ą ł 2. 
W s siedztwie  jest  zabudowa  niezbyt  wysoka,  bo s   to budynki  5-cjo kondygnacyjne.ą ą  
Moim  zdaniem  jest  to bardzo atrakcyjne miejsce, tym bardziej, e  jak powstanie nowyż  
odcinek ul. S owackiego,  to nie b dzie  powodowa o kolizji, e  powstanie tam  intensywnał ę ł ż  
mieszkaniówka. Jest  to centrum  miasta i my l , e warto  intensyfikowa , je li  jest  wolnyś ę ż ć ś  
teren. 

Radny Janusz Kasprowicz  - cz onek Komisjił
Jaka  wysoko   maj  domy, które  s   zlokalizowane  po drugiej  stronie  ul. S owackiego,ść ą ą ł  
visa vis  tej dzia ki Neptun Filmu.ł

Pani  Monika Thurau  - projektant planu. 
Maj   ok.  4  kondygnacjią

Radny Janusz Kasprowicz  - cz onek Komisjił
Ja   rozumiem,  e  projektanci  maj    swoj   wizj   urbanistyczn  opart   na  pewnychż ą ą ę ą ą  
kanonach i w tym momencie  nie mówimy  o tym, jaki interes ma    jakikolwiek w a ciciel,ł ś  
który  chce tam zainwestowa .  Pytam tutaj  wyra nie o wizj   urbanistyczn , co kierujeć ź ę ą  
Pa stwem, jako lud mi, którzy  zadecydowa   o wizerunku  i kszta cie tej cz ci  Gda ska. ń ź ć ł ęś ń

 Pani Krystyna  Ochocimska  - Kierownik Zespo u  Urbanistycznego  Wrzeszcz  ł
Jak dowiedzieli my si  o takiej propozycji,  to  oczywi cie w zbudzi o to nasze  powa neś ę ś ł ż  
w tpliwo ci i  zrobili my  na w asne  swoje potrzeb   studia  krajobrazowe, bo obawiali myą ś ś ł ę ś  
si ,  e  b dzie  to powa na konkurencja  dla  Ko cio a ,  który  powinien mo e   zostaę ż ę ż ś ł ż ć 
dominant .  Okaza o si , e  jad c  ulic   S owackiego   - czy  star  czy  now   trasa  -  toą ł ę ż ą ą ł ą ą  
Ko cio a  w a ciwie  i tak nie wida  z tej  strony. Osiedle Nied wiednik po o one  jest  zś ł ł ś ć ź ł ż  
kolei   na  wysokim  wzniesieniu  i    zabudow   wysokimi   budynkami.   Mamy  pewneę  
przemy lenia  na temat  tego,  jak kszta towa   zabudow   we Wrzeszczu . Nie mo emy zaś ł ć ę ż  
bardzo  przywi zywa   si  d o tego, co jest po przeciwnej stronie  ul. S owackiego, bo s dz cą ć ę ł ą ą  
na podstawie  tego, co zaczyna  si   we Wrzeszczu  dzia   mo na , to mo na si  spodziewa ,ę ć ż ż ę ć  

e  jak  zrealizowana  zostanie  ju   ul.  S owackiego,  to  zacznie  si  tam  olbrzymi   ruch,ż ż ł ę  
intensyfikacja, podnoszenie standardów, podnoszenie intensywno ci  zabudowy.   ś
Je li   chodzi   o  wizj  przestrzenn  Wrzeszcza   to  uwa amy,  e   jest   to  fragmentś ę ą ż ż  
Centralnego Pasam Us ugowego  i nie ma on tak silnych obostrze   konserwatorskich, jak mał ń  
G ówne  Miasto,  Stare  Miasta   i  centrum  Gda ska.  W  zwi zku  z  tym  jest   zupe nieł ń ą ł  
uzasadnione, aby w   rejonie centrum Wrzeszcza  pojawia y  si   budynki  wysokie.  Naszymł ę  
zdaniem  by oby    bardzo korzystne i potrzebne, eby  miasto mia o swój pewien wyraz  nieł ż ł  
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tylko   przestrzenny,  ale  eby  powi za    akcenty  przestrzenne,  jakby  ze  znaczeniemż ą ć  
poszczególnych miejsc,  co mog oby pomóc okre la   to samo   tych miejsc  i  polepszał ś ć ż ść ć 
orientacj  .  Dlatego   wydaje   nam  si ,  e   bardzo  sensowne   by oby  lokalizowanieę ę ż ł  
najwy szych  budynków   o charakterze  wyra nych dominant  wysoko ciowych w miejscachż ź ś  
najwa niejszych  i w miejscach skrzy owa    g ównych ulic uk adu podstawowego Miasta.ż ż ń ł ł  
Takie miejsca  to: 
• Rynek Wrzeszcza ski ze skrzy owaniem ul. Ja kowa  Dolina – Dmowskiego, ń ż ś
• ul. Klonowa i wlot  do dworca wrzeszcza skiego,ń
• skrzy owanie ul. Grunwaldzkiej z ul. S owackiego,ż ł
Widzieliby my  tam system  takich  dominant  na  odcinku Centralnego Pasma  Us ugowego.ś ł  
Omawiany teren le y   w pobli y   skrzy owania   ul.  Nowej   S owackiego  z  ul.  Nowż ż ż ł ą 
Abrahama, co naszym zdaniem te   uzasadnia  tak   dominant ,  która  by podkre la a  toż ą ę ś ł  
miejsce i sygnalizowa a  ju   z daleka, e  jest  miejsce tego wa nego  skrzy owania.  ł ż ż ż ż
Uwa amy, e  ta  dominanta  jest  uzasadniona, natomiast  wszystkie inne  warunki  dla tejż ż  
dzia ki s   oczywi cie  takie jak zawsze.  Czyli musi  pomie ci   wszystkie parkingi  nał ą ś ś ć  
swoje potrzeby  itd. Jest tam strefa  C – czyli dla mieszka   1,2 stanowiska  na mieszkanie, dlań  
us ug   wg  najwy szych  wska ników.  Musi  by   spe niony   równie   warunek  dlał ż ź ć ł ż  
mieszkaniówki, mianowicie  25 %   powierzchni   zieleni rekreacyjnej.

Pan Andrzej  Witkiewicz  -  Rada  Osiedla Strzy aż
Nasz   wniosek  nie   by  niezbyt  nieformalny,  poniewa   oficjalnie   nie  otrzymali mył ż ś  
zawiadomienia o  terminie przyst pienia  do   planu, które  nale a o  si  Radzie  Osiedla.ą ż ł ę
Kilkakrotnie  pisali my  pismo   do  Dyrektor  Biura  Rozwoju  Gda ska   o  wcze niejsześ ń ś  
zaprezentowanie naszej Radzie koncepcji , wcze niej ni   Komisji Rady Miasta.  Spotkanieś ż  
takie niestety si  nie odby o. Niepokoi nas  fakt  nie wydzielenia  dróg i traktowania  jakoę ł  
jednej strefy   naszych terenów   mieszkaniowych. Z  tym mog   si   wi za   problemyą ę ą ć  
zwi zane  z dog szczaniem zabudowy  i protestami  mieszka ców, jakie by y  na naszymą ę ń ł  
osiedlu. Podobnie, wnioskowali my   o ci gi pieszo – jezdne i chodzi o nam przede wszystkimś ą ł  
o to, eby  nie wprowadza   adnej  nowej   funkcji us ugowej, co nie zosta o  tutaj wyra nież ć ż ł ł ź  
zaakcentowane.  Na naszym terenie  jest  bardzo powa ny  deficyt miejsc  parkingowych.  Jakż  
wiemy,  tego   problemu  nie  da   si  rozwi za   i  zamkn  w   obr bie  dzia ki.  Bezę ą ć ąć ę ł  
zabezpieczenia   terenów pod  parkowanie  i dojazd, to naszym zdaniem , niezbyt  w a ciweł ś  
jest   umo liwianie   dalszej   mo liwo ci  zwi kszania  zabudowy   us ugowej.   Myż ż ś ę ł  
proponowali my   tam  pewne   rozwi zania.   Wielokrotnie  monitowali my   równie   oś ą ś ż  
przesuni cie  ulicy Nowej Abrahama -  jej lokalizacja  b dzie  wywo ywa a  protesty i dalszę ę ł ł ą 
drog   odwo awcz .  Z wcze niejszych  koncepcji  wynika a  mo liwo  poprowadzenia jeję ł ą ś ł ż ść  
tunelem. Wiem, e jest   to rozwi zanie  du o  dro sze,  ale nie  po terenie  obok dwóchż ą ż ż  
ko cio ów, po terenie, który od  50-ciu lat jest terenem  spacerowym. Nie wiem, równie , czyś ł ż  
linia  napowietrzna  nadal przechodzi  tu   obok Ko cio a  Sanktuarium Mi osierdzia Bo ego.ż ś ł ł ż
Wi cej swoich  uwag chcieliby my  z o y  ewentualnie  pó niej i nadal prosimy o takieę ś ł ż ć ź  
spotkanie w siedzibie naszej Rady Osiedla.   

Pani Krystyna  Ochocimska  - Kierownik Zespo u  Urbanistycznego  Wrzeszcz  ł
My  oczywi cie pami tamy  o tym spotkaniu, tylko  obiecali my, e  b dziemy kompilowaś ę ś ż ę ć 
wszystkie plany, jakie  robimy w  tym terenie.  Je li  chodzi o ten plan,  to  czekamy  jeszcześ  
na jedno rozstrzygni cie   w sprawie TPK, od  którego  to rozstrzygni cia  zale y  Nowaę ę ż  
Abrahama  –  mamy  to  otrzyma   na  dniach..   Równie   czekamy   na  dwie   pozosta eć ż ł  
koncepcje   planów,  które  maj  by   gotowe  na  prze omie   grudnia-  stycznia   i  wtedyą ć ł  
zorganizujemy  takie spotkanie. 
Jeszki  chodzi o  now  Abrahama  to on a by  a studiowana wyj tkowo  d ugo  i wyj tkowoą ł ą ł ą  
wielowariantowo  i ona zosta a  przesuni ta  w stosunku  do tego, co jest w uchwalonymł ę  
planie Strzy a  II. Ten przebieg  si   poprawi , z punktu  widzenia mieszka ców,  bo nież ę ł ń  
b d  naruszone  budynki mieszkalne.  Tutaj  ju  nie ma  pola manewru.  To co  tutaj  jestę ą ż  
prezentowane,  to  jest przestudiowane  i wymy lone najlepiej, jak  tylko mo na. ś ż
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To samo  dotyczy  linii wysokiego  napi cia. Je li Miasto  ma  funkcjonowa ,   to  linia  musię ś ć  
by .  By   mo e,   e  realizacji   tej linii i  ulicy  b dzie  tak odleg a  w  czasie, e  wć ć ż ż ę ł ż  
mi dzyczasie pojawi si   tutaj  jeszcze niejeden plan. Mo e  b dzie  to linia skablowana, a nieę ę ż ę  
napowietrzna. 
Uliczki wewn trzne -  nawet  tych  ulic  jako  publicznych  wi kszo ci  nie mogliby myę ę ś ś  
ustali ,  poniewa   one  nie trzymaj  parametrów. Je eli nie maj  minimum  10 metrów  wć ż ą ż ą  
liniach  rozgraniczaj cych , to nie uzyskaliby my  planu, ustalaj c  w planie   publiczne  uliceą ś ą  
o takich parametrach.  Natomiast   te ulice  w gruncie rzeczy s  ustalone poprzez  obowi zeką ą  
zachowania   historycznego uk adu  komunikacyjnego i  one s  narysowane   tylko liniamił ą  
podzia u   wewn trznego. A wi c,  ustalenie jest,  narusza   ich nie wolno.  Jest   to jakbył ę ę ć  
pewien  wybieg  formalny, który umo liwia  uchwalenie  tego planu i pozostawienie tegoż  
stanu, jaki  on jest. Gdyby my  chcieli   go teraz  usankcjonowa , to nie mo emy, bo zmieni yś ć ż ł  
si  przepisy i pojawi oby si   danie o poszerzenia  tych ulic  do  wymaganych 10 metrów,ę ł ę żą  
co    oznacza oby  podci cie  wszystkich    dzia ek.    Wi c  my l ,  e   nie   o  to  chodził ę ł ę ś ę ż  
mieszka com. Minimalna  szeroko  ci gu  pieszo- jednego  powinna wynosi   5,5 metra. ń ść ą ć

Pan Andrzej  Witkiewicz  -  Rada  Osiedla Strzy aż
 ZDiZ mówi nam, e dopóki  to nie b dzie  to wydzielone jako  typowa komunikacja, to oniż ę  
nic  tam nie zrobi . ą

Pani Krystyna  Ochocimska  - Kierownik Zespo u  Urbanistycznego  Wrzeszcz  ł
By   mo e, e by aby  atwiejsza rozmowa, ale  z drugiej strony nie jeste my w  stanie  tegoć ż ż ł ł ś  
zrobi , tym bardziej, ze nie mamy intencji, aby cokolwiek w tych ulicach zmienia .  Z tego  coć ć  
wiem,   to  ostatnio  zosta a   podj ta   uchwa a,   e   ZDiZ  ma  zarz dza  nawet  ulicamił ę ł ż ą ć  
wewn trznymi.  Tymczasem w naszych strefach  dopuszczone s   równie   ulice  publiczne ię ą ż  
w  ka dej  strefie one  mog   by .  Tutaj s  one nawet   w planie  narysowane, ale nie  majż ą ć ą ą 
odr bnych stref. ę

Pan Andrzej  Witkiewicz  -  Rada  Osiedla Strzy aż
Cyz przewidywany  jest   jaki  parking.ś

Pani  Monika Thurau  - projektant planu. 
Problem polega  na tym,  e  dzia ki,    te  ci gi  pieszo-jezdne  s   fizycznie   wydzielone,ż ł ą ą  
wydzielone  geodezyjnie.  W  planie  zaznaczamy,  e  s   to  historyczne  podzia y   doż ą ł  
zachowania.  Problem jednak polega  na tym,  e  w a ciciele   tych dzia ek   wchodz   zeż ł ś ł ą  
swoimi  ogrodzenia  w te dzia ki, które s  dzia kami  gminnymi. ł ą ł
Je li   chodzi  o  miejsca   parkingowe,   to    w  chwili  obecnej  wyst puje  deficyt  miejscś ę  
parkingowy. My  na rysunku planu   nie  wydzielamy  dodatkowych  parkingów. W opisie 
planu  b d  wskazane  takie miejsca, gdzie   powinny powsta   miejsca  parkingowe – nowe,ę ą ć  
b d   rozbudowane  dotychczasowe  parkingi. ą ź

Radny Tadeusz M kal – przewodnicz cy Komisjię ą
Czy s  zapisy w planie, które    uniemo liwi  powstawanie nowych obiektów  kubaturowychą ż ą  
bez    zapewnienia   na  terenie  dzia ki   odpowiedniej  ilo ci   parkingów. Czy  nie  istniejeł ś  
niebezpiecze stwo, przy  tym zapisie w strefie, e na tych  wolnych obszarach  powstanień ż  
nowy obiekt, który b dzie mia  miejsc a parkingowe, ale   tylko dla siebie, a  jednocze nieę ł ś  
zbierze  miejsca parkingowe, które    dotychczas  tam  by y. ł

Pani  Monika Thurau  - projektant planu. 
Zapisy  s  takie, e  ka da  nowa inwestycja   w obr bie swojego terenu musi  zapewnią ż ż ę ć 
miejsca  parkingowe.

Radny Tadeusz M kal – przewodnicz cy Komisjię ą
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Tak, ale  w tej  chwili istniej ce  miejsca  parkingowe  s u  okolicznej  ludno ci. Je elią ł żą ś ż  
powstanie tam teraz  obiekt  kubaturowy, to  powstan  tam miejsca parkingowe  zwi zane zą ą  
tym obiektem, a   mieszka , którzy  dotychczas parkowali na tym terenie, zostan  pozbawieniń ą  
tych miejsc.

Pani Krystyna  Ochocimska  - Kierownik Zespo u  Urbanistycznego  Wrzeszcz  ł
Je li   chodzi  o  parkingi,  to  proponujemy   taki  zapis,  e   w  przypadku    uszczupleniaś ż  
istniej cych  miejsc   parkingowych, to musz   one  by   odtworzone   w nowej  inwestycji,ą ą ć  
jako dodatkowe  ponad  potrzeby w asne.ł

Pani  Monika Thurau  - projektant planu. 
Nowe miejsca  inwestycyjne na tym terenie, to oprócz  wcze niej wspomnianej dzia ki Neptunś ł  
Filmu  - jest  to dzia ka  gminna we wspó u ytkowaniu – to g ównie   obecny  parking  przył ł ż ł  
ulicy  Chrzanowskiego.  Jest  jeszcze  teren  gminny,  na  styku   z   istniej ca   zabudową ą 
jednorodzinn  –  zaznaczmy  tylko zalecane  linie podzia u  na  dzia ki i projektujemy  tamą ł ł  
zabudow   jednorodzinn  wolnostoj ca,  b d   ewentualnie  bli niacz .  Jest  jeszcze  jednaę ą ą ą ź ź ą  
dzia ka  gminna zlokalizowana  na zako czeniu  ulicy Ludowej. Wi kszych  terenów, czystoł ń ę  
inwestycyjnych  w tej  chwili na tym obszarze nie ma. 

Radna  Danuta  Putrycz  - cz onek Komisjił
Mo e  warto, aby najpierw   oby o si  spotkanie  projektantów  z  Rad   Osiedla,  któraż ł ę ą  
wyda aby swoj   opini , a  nast pnie  po zapoznaniu si   z ni , opini   wyda aby naszł ą ę ę ę ą ę ł ą 
Komisja.

Radny Tadeusz M kal – przewodnicz cy Komisjię ą
Dotychczasowa  tradycja  polega a  na tym, e wspólnie  z przedstawicielami Rady Osiedlał ż  
omawiamy   koncepcj  ,  wys uchujemy   racji  przedstawicieli    tych  Rad,  niekoniecznieę ł  
podzielaj c  te  racj  i  wydajemy  swoj   opinie.  ą ę ą
Ze  strony  Rady Osiedla  pad y  tutaj uwagi  do przebiegu Nowej Abrahama, ale  z punktuł  
widzenia  ogólnomiejskiego,  nie  mo emy   pozwoli    sobie  na  to,  e  nie  kontynuujemyż ć ż  
rezerwy   gruntu  pod t  tras .   Jest   to  konsekwencja  prowadzenia   ju   od kilkunastuą ę ż  
kilometrów tej  trasy i jest   to  ostatni odcinek  ko cz cy, je li   chodzi o planowanie, tenń ą ś  
obiekt.  
Równie   wys uchali my uwag na tema  dróg i  us yszeli my  wyja nienia, dlaczego  drogiż ł ś ł ś ś  
te ni  s  wykazane  w planie   jako odr bne strefy. Uzasadnienie   moim zdaniem  by o spójneą ą ę ł  
i jasne.  Problem, który  porusza  Rada  Osiedla  poprzez  swojego  przedstawiciela , czyli 
zagospodarowanie czy  urz dzenie  dróg   osiedlowych , to jest  to, co Komisja  podj a wą ęł  
trakcie  opiniowania  ulicy  Gopla skiej  i  okolicznych -    ZDiZ  powinno przej   uliceń ąć  
lokalne, niegminne,  pod swoj   jurysdykcj   tj.  mie  je pod  opiek  . W tej sprawie komisjaą ę ć ą  
zwróci a  si  z zapytaniem i  w uzyskanej odpowiedzi dowiedzieli my  si , e s   ch tni odł ę ś ę ż ą ę  
nowego  roku,  pod warunkiem, e Gmina przeznaczy na ten cel  przeznaczy rodki. Nież ś  
wiem, czy  takie rodki zosta y  uj te  bud ecie na rok 2006.ś ł ę ż

Radna  Danuta  Putrycz  - cz onek Komisjił
Nie wiem, czy pan   Witkiewicz  reprezentuje  tutaj ca a  rade Osiedla  czy tylko siebie, boł  
pro ba  by a    taka, aby ca a  rada mog a  si  zapozna   z planem i wypowiedzie  swojeś ł ł ł ę ć ć  
zdanie w przedmiotowej sprawie.  To, e podoba si   Komisji  to nie znaczy,  e Radzież ę ż  
Osiedla  równie   nie b dzie si  podoba o. Wi c  my l , e   zanim opowiemy si  za tż ę ę ł ę ś ę ż ę ą 
koncepcja,  to  warto  by oby zapozna   si   ze stanowiskiem Rady Osiedla.ł ć ę

Radny  Maciej Lisicki  - wiceprzewodnicz cy Komisji ą
Wydaje mi si , e nie powinni my stawia  Rady  Osiedla  ponad Rad   Miasta. Chcia emę ż ś ć ę ł  
zauwa y , e   ca a Rada  Miasta zapoznaje si  z planem  dopiero   po przej ciu przez  caż ć ż ł ę ś łą 
procedur , cznie   z nasz  skromn   Komisj .  Dlatego  wydaje mi si , e anga owanieę łą ą ą ą ę ż ż  
ca ej  Rady Osiedla  w ca y  proces  konsultacyjny  przy planach  miejscowych jest lekkł ł ą 
przesad . Do tej pory  by a dobra  praktyka, e  przedstawiciele Rad  Osiedli  byli zapraszani ,ą ł ż  
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równie   mo e   przyj   tutaj  ka dy   mieszkaniec   Gda ska.  Rada  Osiedla   jestż ż ść ż ń  
informowana o  propozycjach planistycznych  dok adnie w taki sam  sposób  jak my.  My  teł ż 
nie widzieli my  tego planu wcze niej, zapoznali my  si  z nim  dopiero  dzisiaj.  Dlategoś ś ś ę  
wydaje mi si , e nie  ma potrzeby  „nadawania” dodatkowych uprawnie  Radzie Osiedla,ę ż ń  
która   mog a   w ca o ci  tutaj przyj   i zapozna   si  z  t   koncepcj .    Zreszt   Radał ł ś ść ć ę ą ą ą  
Osiedla  ustami swojego  przedstawiciela     zdanie  swoje wyrazi a.   Wydaje  mi si ,  eł ę ż  
procedura, któr   do tej pory praktykowali my  jest w zupe no ci  wystarczaj ca. ą ś ł ś ą

Radny Tadeusz M kal – przewodnicz cy Komisjię ą
Gdy b dzie  si  dzia o  co   niepokoj cego, to równie  Rada Osiedla  mo e  powiadomię ę ł ś ą ż ż ć 
Komisj   Rozwoju  Przestrzennego  o  tym,  e   jest  jaki   konflikt,  który   nie   jestę ż ś  
rozwi zywany. Wówczas, my  mo emy  zaj   si   jeszcze raz  tym planem. Ale  musi  byą ż ąć ę ć 
taki sygna  i my l , e nie ma co wstrzymywa  naszych prac.  Jest deklaracja  Biura Rozwojuł ś ę ż ć  
Gda ska, e  takie spotkanie odb dzie  si   i ma obj  swoim zakresem  wi kszy pakietń ż ę ę ąć ę  
planów. 

Pan Andrzej  Witkiewicz  -  Rada  Osiedla Strzy aż
Dzi kuj , Pani Radnej, za   poparcie nas. Uwa am, e   s uszne  by oby takie spotkanie, boę ę ż ż ł ł  
Rada Osiedla ma prawo  do opiniowania  uchwa y  Rady Miasta, zgodnie ze Statutem. ł

Radna  Danuta  Putrycz  - cz onek Komisjił
Rada  Osiedla ma pewne przywileje, my  jako Komisja  mamy prawo opiniowania. ale tylko 
decyzj  podejmuje tylko Rada Miasta. Ale na  etapie  koncepcji  warto  by oby, aby  takieę ł  
uwagi by y  wyra one przez  Rad  Osiedla, niezale nie  od  tego, co  o tym s dzimy  jakoł ż ę ż ą  
Radni.  Nie stawia am tutaj  Rady Osiedla  ponad Rad  Miasta, ale my l , e  wspó praca  zł ę ś ę ż ł  
racji takich czy innych  z uwagi na fakt, e  jest  to struktura  organizacyjna, która z osta aż ł  
powo ana przez   Rad  Miasta, wskazane  jest   w sprawach wa nych   dla  miasta   jak ił ę ż  
spo eczno ci  lokalnej zaci gania ich  opinii. ł ś ą

Radny Tadeusz M kal – przewodnicz cy Komisjię ą
Te  procedury, które  my  teraz przeprowadzamy s   procedurami wewn trznymi Rady Miastaą ę  
i  dzi ki przychylno ci Prezydenta  omawiamy  plany na kilku etapach w czamy  w to,  Radyę ś łą  
Osiedla, je eli  dotycz  one  terenów  ich  dzia alno ci.  ż ą ł ś
Nie  by o  dotychczas  takiej praktyki, e  z wydaniem swojej  opinii czekamy  na  opinił ż ę 
Rady  Osiedla.   Przewodnicz cy  Komisji   robi   wszystko,   aby  pomóc   Radom Osiedlaą  
zaopiniowa  równie   plan na ich posiedzeniach, je eli  jest    taka ich  wola. Jest  deklaracjać ż ż  
pani  Chocimskiej, e  takie spotkanie si  odb dzie. Je eli  dojdzie  do sytuacji niezgodno ciż ę ę ż ś  
opinii,  to Rada Osiedla  nas  o tym poinformuje i wyst pi   do ans z  pro ba o ponowneą ś  
przeanalizowanie   tej  koncepcji, a  w tej chwili nie widz  powodu  wstrzymywania dalszychę  
prac  nad  tym planem. .

Komisja   nie  podj a   dalszej   dyskusji    w  tym  temacie,  nie  zg osi a   uwag   doęł ł ł  
zaprezentowanej  koncepcji planu, w zwi zku z czym przyst piono   do  g osowania. ą ą ł

Opinia:
Komisja  -  3 g osami za, przy  1 g osie wstrzymuj cym sił ł ą ę  –  pozytywnie zaopiniowa ał  
zaprezentowan  koncepcj   planu.ą ę
Opinia Nr 103-28/209/2005   stanowi za cznik nr 6  do niniejszego protoko u.łą ł  

PUNKT 2.2
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Opiniowanie   koncepcji  miejscowych   planów   zagospodarowania 
przestrzennego Uje cisko, rejon D brówki .ś ą

Przedmiotowa koncepcj   planu  omówi   ę ł Pan Marek Piskorski  - Dyrektor Biura  Rozwoju 
Gda ska.ń
Powiedzia  mi dzy innymi:ł ę
Temat jest  znany, bo g ównym inicjatorem jego  opracowania  jest w a nie   ta Komisja.ł ł ś
Obszar  planu   obejmuje  w ski  pasek  przedogródków,  które  w   planie   dotychczasą  
obowi zuj cym  s   w ramach pasa  drogowego. Na   terenie  tym przebiegaj   podziemneą ą ą ą  
sieci,  a tereny  przygródków  te zosta y  przej te, niektóre  jako u ytkowanie wieczyste, ał ę ż  
niektóre we w asno   notarialn . W tych przedogródkach  s  tak e  wyjazdy z  gara y, któreł ść ą ą ż ż  
zosta y posadowione  bardzo  nisko i w zwi zku z tym s   pochylnie i niebezpieczne  wyjazdył ą ą  
z gara y, bez braku  jakiekolwiek  widoczno ci  na ulic . ż ś ę
Intencje   planu   by y   bardzo  ograniczone   i  by y   takie,  aby  umo liwi   do  ko cał ł ż ć ń  
prywatyzacj    tych przedogródków, tj.   zmiana   u ytkowania wieczystego na w asno .ę ż ł ść  
Natomiast  mieli my  wiadomo , e  idziemy w kierunku zaw enia ulicy D brówki .ś ś ść ż ęż ą  
Wyja niam, e  ta zmiana  planu nie ma  intencji jakiejkolwiek  zmiany  w rzeczywisto ciś ż ś  
realnej. To ma by   tylko  zaakceptowanie  tego  co tam jest -  wyjazdy   z gara y  pozostanć ż ą 
nadal   niebezpieczne,  istniej c  a   infrastruktura   pozostanie   w  tych  przedogródkach..ą  
Pozostaje  tylko   potrzeb a wprowadzenia   odwodnienia kanalizacji deszczowej przy  skarpie, 
po pó nocnej stronie ul. D brówki, ale  to si  zmie ci   w  chodniku. Taki  jest zakres  tegoł ą ę ś  
projektu   planu.   Koncepcja   planu,  tereny   tych   przedogródków  przeznacza  na  cele 
mieszkaniowe, stref  23. ę
By y  wnioski  gestorów  sieci o przeniesienie  tych  sieci  z przedogródków, ale  tego  si  nieł ę  
da  zrobi , bez  poszerzenia   ulicy D brówki,  ale  s  to bardzo kosztowne  rozwi zania. ć ą ą ą
Skrzy owanie ulicy D brówki z ulic   Królowej Bony - jeszcze niezrealizowana,  biegn cż ą ą ą ą 
na pó noc. Odcinek ulicy D brówki i Królowej  Bony  jest odcinkiem stromym. Nast pi ał ą ą ł  
tam te  pewna  niezgodno    z planem, gdy  p ot  naro nej nieruchomo ci stoi  w pasież ść ż ł ż ś  
drogowym. Jest  tam w ska  jezdnia  jeszcze  bez   jakichkolwiek  instalacji, ale  trzeba b dzieą ę  
to  wykona .  Stoimy  na stanowisku, e w tym miejscu  nie mo emy sobie pozwoli  nać ż ż ć  
zaw enie  tej ulicy.  Niestety jest  to ju  w asno   prywatna i nast pi o  scalenie   dwóchęż ż ł ść ą ł  
dzia ek – dzia ki mieszkaniowej i dzia ki, przeznaczonej   pod  chodnik.  W tej  chwili jest  toł ł ł  
jedna  prywatna dzia ka mieszkaniowa.  Teren  pod  drog   jest w asno ci   spó dzielcz .ł ą ł ś ą ł ą  
Badali my,  jakie  by yby ewentualne konsekwencje  uszanowania    obecnie w asno ci iś ł ł ś  
pozostawienia  p otu  na   granicy   dzia ki   prywatnej  i  drogi.  Konsekwencje   te   by ybył ł ł  
powa ne, poniewa   jest  tam  du a  skarpa. ż ż ż
Jest  jeszcze  ma y problem, gdy  w  tym miejscu jest  ma y fragmencik bez  planu i je elił ż ł ż  
zgodzi aby  si  na to, e  je eli w tym miejscy  chcemy zachowa  chodnik  w takim kszta cieł ę ż ż ć ł  
jakim by  pierwotnie, to nale a oby poszerzy   granice  tego  planu, o tzw.  by y trójk tł ż ł ć ł ą  
widoczno ci.  ś

Radny  Tadeusz  M kal  - przewodnicz cy Komisjię ą
Zaj cie   fizyczne  pasa  drogowego dotyczy   tylko tej  cz ci   pó nocnej-wschodniej,  czyę ęś ł  
równie   ulicy  D brówki. ż ą

Pan Marek Piskorski  - Dyrektor Biura  Rozwoju Gda ska.ń
Odcinek  równole nikowy  ul.  D brówki    dotyczy   te   zaj cia,  ale  w  tym  przypadkuż ą ż ę  
„odpuszczamy” to. Natomiast zaj cie   pasa  drogowego  skrzy owaniu  jest niedopuszczalne. ę ż

Radny  Janusz  Kasprowicz  - cz onek Komisjił
Pami tacie Pa stwo, e  sk ada em  w tej sprawie  interpelacj  i prosi em  Komisje   wizję ń ż ł ł ę ł ę 
lokaln , która  dosz a  do skutku.   O ile  sobie  przypominam  rozmowy  tam na miejscu,  toą ł  
by a  mowa  o tym, aby usankcjonowa   planem     to  bezprawne  zaw aszczenie  terenów podł ć ł  
przedogródki  i przedstawiana  tutaj koncepcja  to sankcjonuje.  
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Je eli  w  tej   chwili,  widz   tam  jeszcze  jaki   dylemat   wynikaj cy    z  kolejnegoż ę ś ą  
zaw aszczenia   to  na samych szczycie   ulicy,  to  trzeba to uporz dkowa   i  wierz ,  eł ą ć ę ż  
zrobicie  to Pa stwo  zgodnie  z logik  in yniersk . ń ą ż ą
Zaprasza em  na dzisiejsze posiedzenie przedstawicieli  tamtej spo eczno ci, ale niestety  nieł ł ś  
przyszli.
Dla  pe ni  jasno ci,  chc   podzieli   si  refleksj  zako czon   pytaniem.   My my   tamł ś ę ć ę ą ń ą ś  
wydzielili  dwie  kategorie   problemów.  Jedna,  to  sprawy   wynikaj ce   z  planu,ą  
uniemo liwiaj ce uporz dkowanie   tego  obszaru. Drugi problem, to kwestie  zale ne  odż ą ą ż  
rozwi za   komunikacyjnych, ale  to nas  nie interesuje, bo mia o by   to za atwione  jedna,ą ń ł ć ł  
prosta   decyzja  Pana  Dyrektora   Sczyta   na  spotkaniu  z  t   spo eczno ci .  Z tego, coą ł ś ą  
dowiedzia em si  przed  tygodniem  to  do takiego spotkania  do dnia dzisiejszego  nie  dosz o ił ę ł  
ten  problem nie jest  rozwi zany i w powietrzu co, co jakby   nas  tutaj jeszcze  dotyczy.ą  
Mianowicie   spo eczno   ju  sprywatyzowana  i   spo eczno   spó dzielni    Na  Stokuł ść ż ł ść ł  
podj a  jakie   rozmowy z Kolanem, maj ce  umo liwi   im cz ciow  rezygnacj   z tychęł ś ą ż ć ęś ą ę  
funkcji  gara owych z   tymi niebezpiecznymi  wyjazdami   i  przeniesieniem tych  funkcjiż  
gara owych na druga stron   jezdni.  Prosz    powiedzie , czy ten plan o tym pami ta i czyż ę ę ć ę  
oni te mo liwo   maj . Czy dzisiaj prezentowana koncepcja planu  rozwi e  ich  postulaty iż ść ą ąż  
zamknie   ten w tek?ą

Pan Marek Piskorski  - Dyrektor Biura  Rozwoju Gda ska.ń
Pó nocna  strona ul. D brówki nie jest  obj ta  tym planem. Natomiast  po pó nocnej stronieł ą ę ł  
ulicy  D brówki pozostaje  linia  rozgraniczaj ca taka, jaka  jest w stanie istniej cym, która wą ą ą  
tej chwili pod wzgl dem w asno ciowym  w cz ci  zachodniej oddziela w asno   miejskę ł ś ęś ł ść ą 
od w asno ci Ekolanu. Plan, niestety  nic nie mówi  o w asno ci. ł ś ł ś

Radny  Janusz  Kasprowicz  - cz onek Komisjił
Ja  ju   dok adnie nie pami tam  wszystkich  postulatów mieszka ców ulicy D brówki, ależ ł ę ń ą  
pami tam  istot .  Chodzi o  o  to,  eby   na  terenie   prywatnym,  którego   podci cie  poę ę ł ż ę  
przeciwnej stronie tych  budynków  z oczywistych wzgl dów  wymaga oby zabezpieczeniaę ł  
do   wysokim murem  oporowym  zadaszy . St d wysz a  koncepcja  zlokalizowania  tamść ć ą ł  
kilku czy kilkunastu gara y. Ja zak adam, e  ta ewentualna  operacja   i transakcja  odb dzież ł ż ę  
si  poza  miasta, ale  czy plan im na to zezwala.ę

Radny Tadeusz M kal – przewodnicz cy Komisjię ą
Ja sobie nie wyobra am gara y  przy tej  ulicy,  b d   tam kolizje  co drugi  dzie . ż ż ę ą ń

Radny  Janusz  Kasprowicz  - cz onek Komisjił
Ja  te   mam  dosy   ju    dyskusji o  tych gara ach, ale  chodzi o  to, e po drodze   dokonanoż ć ż ż ż  
dwóch  rzeczy, a mianowicie  te  budynki  zbudowano  nie od ko ca  w zgodzie  z pierwotnymń  
planem, st d  wzi y  si  kolejne przesuni cia.  Ci ludzie nie s  temu winni, bo  mieszkania teą ęł ę ę ą  
budowa a  Spó dzielnia  Mieszkaniowa.  Sta a   si  jeszcze  jedna  rzecz,  a  mianowicieł ł ł ę  
wykorzystanie  ulicy  D brówki, która  mia a  by   uliczk   wewn trzn , sta a  si   nagleą ł ć ą ę ą ł ę  
ulic  komunikuj c   osiedle powy ej i nowe  tereny  le ce  przy nie istniej cej  jeszczeą ą ą ż żą ą  
ulicy Królowej Bony 

Pan Marek Piskorski  - Dyrektor Biura  Rozwoju Gda ska.ń
Pan radny porusza  coraz  wi cej  w tków. My my  podj li plan dla przedogródków. Teę ą ś ę  
wszystkie inne  rzeczy pozostaj    bez zmian. Na terenie Ekolanu, gdzie tereny  przeznaczoneą  
s   na  funkcje  mieszkaniowe, mo na  budowa miejsca  parkingowe.  Je li  chodzi o kwestieą ż ś  
linii  zabudowy,  to    linia   zabudowy  dotyczy   wy cznie   funkcji  mieszkaniowej,  cołą  
oznacza oby, e  gara ami mo na j   przekroczy . Nie wnikamy  jednak w to, czy  Ekolanł ż ż ż ą ć  
udost pni   ten teren czy  nie. Pojawi si    jednak pewien problem, poniewa     tam sę ę ż ą 
okre lone pewne  wska niki mieszkaniowe dla realizacji  na cele Ekolanu. ś ź

Radny  Janusz  Kasprowicz  - cz onek Komisjił
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Przed  chwil  ogl dali my  zdj cia, które  wyra nie  pokazuj   jak w t ym rozwi zaniemą ą ś ę ź ą ą ł ą  
komunikacyjnym jest  przesmyk  ulicy D brówki, nawet z daleka  wida , e te  przedogródkią ć ż  
wcinaj   si   w szeroko    tej planowanej jezdni. Prosz   sobie wyobrazi , e  ta  jezdnia, coą ę ść ę ć ż  
wida   do   wyra nie na planie,  do   istotnym skomunikowaniu  ca ego  tego  obszaru.ć ść ź ść ł  
St d  by a   na miejscu   dyskusja,  maj ca   da   odpowied   na  pytanie   -  czy   mo naą ł ą ć ź ż  
przeprowadzi   korekt   przebiegu  ul.  D brówki od lewego jej szczytu,  jad c  od  ulicyć ę ą ą  

ódzkiej,  w kierunku  skarpy.   Panie  Dyrektorze,  niech  pan spróbuje  si  ze  mn   nieŁ ę ą  
zgodzi , e  mieszkanie tam w  takich warunkach z takim   rozwi zaniem komunikacyjnymć ż ą  
nie b dzie  powodowa o  zagro enia i zapomnijmy o gara ach. ę ł ż ż

Pan Marek Piskorski   - Dyrektor  Biura Rozwoju Gda ska ń
Jestem  zszokowany,  poniewa   od  pocz tku   mówi ,  i  Komisja  zdecydowa a   si   naż ą ę ł ę  
usankcjonowanie  z ego  rozwi zania i teraz  pan Radny  ma pomys , aby poszerzy   ulicł ą ł ć ę 
D brówki. Na wst pie pokazywa em, jakie s  tego konsekwencje i tego w tym planie nie daą ę ł ą  
si  zrobi ,  bo plan  obejmuje  tylko  przedogródki.  To jest niekorzystne  z punktu  widzeniaę ć  
interesu  miasta, poniewa   grozi du ymi  robotami ziemnymi, murami oporowymi i zaj ciemż ż ę  
terenów   prywatnych.  Na   samym  pocz tku   Pan   by   g ównym  or downikiemą ł ł ę  
zalegalizowania  tych przedogródków.  Komisja i my, w  sposób  jednoznaczny  mówili myś  
jakie  b d   konsekwencje, ale zgodzili my si   wszyscy , e  konsekwencje tego b d  z e,ę ą ś ę ż ę ą ł  
ale mimo  to, zgadzamy  si  na to. ę
Je eli Pan Radny ma nowy  pomys , to prosz     z o y   nowy  wniosek, który  b dziemy  naż ł ę ł ż ć ę  
nowo rozpatrywa .  Ale  uwa am, e jest  to  rozwi zanie niedobre, bo je eli  ludzi   leć ż ż ą ż ź  
zbudowali b d  kupili le  zbudowane  domy, to nie jest  to dla mnie argument, eby innią ź ź ż  
podatnicy  teraz im:
• poszerzali ulic ,ę
• szykowali  miejsca  parkingowe  po drugiej stornie  ulicy.
Ten ca y  watek, o którym tutaj  mówimy, nie jest  dyskusj   o tym planie. Je eli  b dzie takał ą ż ę  
wola i  wniosek, to Prezydent  b dzie rozpatrywa   wniosek o poszerzenie ulicy D brówki.ę ł ą

Radny  Janusz  Kasprowicz  - cz onek Komisjił
Ja te   jestem zszokowany tym, co pan Dyrektor  mówi. My  uwielbiamy tutaj  ze  sobż ą 
prowadzi   takie  dyskusje, które  przypominaj  mi dysputy lepego z  g uchym, poniewa   wć ą ś ł ż  
gruncie rzeczy mówimy o tym samym. Pan doskonale wie, ze  z pozycji  Pana  funkcji nie 
wolno Panu  dworowa   sobie   z  problemu,  oboj tnie  jakiej  spo eczno ci   i  jak  licznejć ę ł ś  
spo eczno ci   – czy  to  dotyczy  pó milionowego  miasta, czy dwudziestu  domków  z ulicył ś ł  
D brówki. Ja w nic  tutaj nie  gram, poniewa   w moim interesie  le y   jak  najszybszeą ż ż  
rozwi zanie  problemu   tych  ludzi.  Po  drugie,  je eli   po wi camy   i  zabieramy   sobieą ż ś ę  
nawzajem mnóstwo czasu, to  u wiadommy sobie, e w naszym interesie  le y jak najszybsześ ż ż  
i najprostsze  rozwi zanie  problemu.  Na dzie   dzisiejszy, je eli dokonujemy zmiany  planuą ń ż  
w  takich  granicach   jak   tutaj  przedstawione ,  to  ja   oczywi cie,  jestem  za  i  chce   jakś  
najszybciej ten plan przeg osowa .ł ć
Zada em natomiast  Panu  pytanie nast puj ce:   czy Pan ma wiadomo , e problem, którył ę ą ś ść ż  
zosta   tam zasygnalizowany  istnieje? Czy Pan, patrz c  na plan w granicach s siednich,ł ą ą  
b dzie   chcia  ponosi   odpowiedzialno   za  kolizje   i  wypadki,  jakie  tam nast pi .  Jaę ł ć ść ą ą  
rozumiem, ze  mówimy  o budowie  rozwi zania  komunikacyjnego, które  tak  szybko nieą  
nast pi i by   jeszcze Ekolan  przyjdzie  do nas  z propozycj  zmiany planu miejscowego  ią ć ą  
zmiany uk adu komunikacyjnego i nie b dziemy mieli o czym rozmawia . Ale  na dzisiajł ę ć  
oczekiwa em  prostych   wyja nie  –  zamykamy    w  tej  chwili  jedn    kwestie,  czylił ś ń ą  
rozwi zujemy  problem zg oszony  przez  mieszka ców, a zostawimy  problem, który tamą ł ń  
zosta   zasygnalizowany. ł

Radny  Tadeusz M kal  - przewodnicz cy  Komisjię ą
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Ja nic  z tego nie rozumiem. Komisja  tam  by a i widzia a –  powiedzieli my, e  to ichł ł ś ż  
wina,  ale  umo liwiamy   pozosta ym   osobom   wykup   terenów   pod   przedogródki.ż ł  
Jednocze nie  istniej ce   linie  rozgraniczaj e    ulicy   pozwalaj  na  jej  rozszerzenie, wś ą ż ą  
stosunku  do istniej cego  zagospodarowania. Ale z a chwile  s yszymy, e   ci mieszka cyą ł ż ń  
chc   jeszcze wybudowa    gara e.  No tak  to si  nie da.  Zgodnie  z obowi zuj cym planem,ą ć ż ę ą ą  
istnieje mo liwo   poszerzenie  tej ulicy w ramach istniej cej linii  rozgraniczaj cej tj, 2,6ż ść ą ą  
metra. 
W czenia  komunikacyjne  w tej chwili  funkcjonuj  od  ul.  wi tokrzyskiej,  która  jestłą Ś ę  
ca kowicie  zapchana, ale  je eli  do tego projektowanego  uk adu w czona  zostanie ulicał ż ł łą  
Wilanowska, to  b dzie  bezpo redni zjazd szerok , sprawn  ulic  z  Trasy  W-Z. Wi c nieę ś ą ą ą ę  
b dzie potrzeby  wjazdu na ul. ódzk  czy wi tokrzyska, aby wjecha   na to osiedle.  Wę Ł ą Ś ę ć  
przysz o ci  nie b dzie  potrzeby u ywania ul. D brówki  jako ulicy  dojazdowej  do nowoł ś ę ż ą  
powstaj cych  osiedli. ą
Pan Dyrektor  zada  Komisji pytanie, czy  nie  chcia aby  zaproponowa   rozszerzenia  granicł ł ć  
tego  planu o ma y  fragment, po to, aby uregulowa   w sposób  ostateczny  pas  drogowył ć  
ulicy  D brówki – Królowej  Bony. ą

Pani Halina Szadziul  -  Kierownik Zespo u  Urbanistycznego  Po udniuł ł
Na  jednym   z  posiedze  Komisji,  w  obecno ci   przedstawicieli  mieszka ców   ulicyń ś ń  
D brówki  by o powiedziane,  ze  mo emy usankcjonowa   stan przedogródków, a  uk aduą ł ż ć ł  
drogowego  nie mo emy  ruszy  ze wzgl du na  ju  sprzedane  tereny dla developerów.ż ć ę ż  
Trzeci  problem –  gara e: obecny zapis  planu, przy  dogadaniu  dwóch  stron, umo liwiaż ż  
budow   tam gara y, chocia   technicznie jest  to trudne. ę ż ż

Radny  Tadeusz M kal  - przewodnicz cy  Komisjię ą
W  zwi zku  z   tym,  e  nie  ma  wi cej   g osów  w dyskusji,  proponuje   przyst pi   doą ż ę ł ą ć  
g osowania.  ł
Wydaje mi si , e  propozycja   Biura Rozwoju Gda ska, co do rozszerzenia  granic  tegoę ż ń  
opracowania jest sensowna, po  to  aby ostatecznie rozstrzygn  problem  przedogródków iąć  
jednoczesnego  zapewnienia odpowiedniej szeroko ci pasów  drogowych ś
Kto  z  Pa stwa   jest  za  ń pozytywnym zaopiniowaniem przedstawionej  koncepcji  planu  z  
jednoczesnym wnioskiem o  rozszerzenie  granic  opracowania o by y trójk t widoczno ci nał ą ś  
ulicy D brówki.ą

• Za  - oddano  4  glosy (jednog o nie)ł ś
 Powy sze ustalenie zawarte zosta o  ż ł  Opinii  Nr  103-28/210/2005  ,   która  stanowi   
za cznik nr 7  do niniejszego  protoko u.  łą ł

PUNKT  2.3
Opiniowanie koncepcji  miejscowego planu zagospodarowania  przestrzennego 
rejon  Kie pinka i Trasy W-Zł
 
Pan Marek  Piskorski  -  Dyrektor  Biura Rozwoju  Gda ska ń
Jest   to  du y  plan,  obejmuj cy  fragment  rodkowo-zachodni  miasta  na  pó noc  od  ul.ż ą ś ł  
Kartuskiej, cz ciowo na po udnie.  ęś ł
Omówione  zosta y:   ł

• granice opracowania, 
• struktura  w asno ci,ł ś
• sytuacja planistyczna,
• stan zainwestowania.
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W  obszarze  planu    znajduje  si   najistotniejsze   po czenie  ekologiczne  w  mie cieę łą ś  
Gda sku, które  czy  Trójmiejski Park  Krajobrazowy  z rejonie jeziora  Jasie  i dalej nań łą ń  
zachód  do Kokoszek. To po czenie  przeci te  w tej chwili ul. Kartusk   w przysz o ciłą ę ą ł ś  
Trasa W-Z  jest  nies ychane newralgiczne poniewa   jest napierane  z obu stron: w  cz cił ż ęś  
pó nocnej  przez   rozwijaj ca  si   funkcj  mieszkaniow ,  a  cz ci  rodkowej  w rejonieł ą ę ę ą ęś ś  
trasy  W-Z i ul. Kartuskiej  ca y  czas  by a  taka presja i z trudem  udaje  si   zachował ł ę ć 
powi zania.  Przez  obszar planu  przep ywa Potok Jasie .ą ł ń
Samo jezioro Jasie  dobrze  si  t umaczy  jako enklawa  ekologiczna, ale   dolina jeziora,ń ę ł  
szczególnie  od strony pó nocnej   jest  do  silnie napierana  przez  zabudow , a nawet  przezł ść ę  
prace niwelacyjne – niektórzy  inwestorzy  spychaj  tam grunt w kierunku jeziora, uzyskuj cą ą  
wi ksze   powierzchnie  d o zabudowy,  a  nast pnie  wnioskuj c o t  zabudow . Niestetyę ę ą ę ę  
makroniwelacje nie s    w naszym kraju  regulowane adnymi przepisami i na swoim gruncieą ż  
mo na   to  robi   ca kowicie  w sposób  bezkarny i swobodny. Na  wschód   jeziora Jasież ć ł ń 
to ogródki  dzia kowo, cz ciowo zamieszka e,  ale  jest  to poza granicami  tego planu. ł ęś ł

G ównym  elementem  o znaczeniu ogólnomiejskim  to Trasa W-Z , przeprowadzona w  tychł  
liniach  rozgraniczaj cych, w których jest w zasadzie  wykupiona , za wyj tkiem  jednegoą ą  
w a ciciela. Jest  to pas  terenu zapewniaj cy dany przekrój. Miasto  tutaj  odchodzi odł ś ą żą  
ulic  w   bardzo   wysokiej    klasie   uznaj c,  e  ta  ulic  a  ma   by   przede  wszystkimą ż ć  
po czeniem mi dzydzielnicowym,  w zwi zku z   czym  utworzone  zosta y   tutaj  czteryłą ę ą ł  
skrzy owania z t  trasa W-Z . Dwa pierwsze skrzy owania z  ul. Leszczyn  i  ródlana  b dż ą ż ą Ź ę ą 
skrzy owaniami  bezkolizyjnymi, natomiast skrzy owanie z Now  My liwsk    b dzie  naż ż ą ś ą ę  
pocz tku   z wysp   centraln  z mo liwo ci   przeprowadzenia estakady. Skrzy owanie naą ą ą ż ś ą ż  
wysoko ci ul. Szcz liwej na wysoko ci obecnego wjazdu  do Auchan –  skrzy owanie   zś ęś ś ż  
wyspa centralna  i równie   z  mo liwo ci    estakady.  Dalej  zaczyna si  kompetencjaż ż ś ą ę  
Generalnej   Dyrekcji  Budowy  Dróg Krajowych  i Autostrad, bo wchodzimy w  w ze .ę ł
W cz ci  pó nocnej   obszaru  planu  to z rozbudowany Auchan, gdzie zgodnie  z wnioskiemęś ł  
dopuszcza  si   obiekty   wielkopowierzchniowe.  W  dalszej   cz ci   na  wschód   -ę ęś  
przeznaczenie  mieszkaniowe. Nast pnie  jest OSTAB . Po obu stronach  Trasy W-Z  jestę  
strefa  produkcyjno – us ugowa  z uwagi na spodziewane  uci liwo ci.ł ąż ś

Komisja  przeprowadzi a szeroka  dyskusj  na temat  przebiegu  Trasy  W-Z  i  przebieguł ę  
Kartuskiej oraz w czenia  jest  do Trasy W-Z.łą

Pani Magdalena Jasiak -  projektant planu omówi a  koncepcje planu powiedzia a mi dzył ł ę  
innymi:   
Przewiduje  si ,  e  liczba  mieszka ców,  po  realizacji  planu,  na  ca ym  jego   obszarzeę ż ń ł  
wyniesie  cznie  ok.6.300   osób.   Planuje  si  dalszy  rozwój   istniej cego   osiedlałą ę ą  
mieszkaniowego w  cz ci  pó nocnej  planu.  Przez  rodek osiedla  ustala  si  ci g  pieszyęś ł ś ę ą  
wschód-zachód cz cy  centrum handlowe przy w le karczemki z terenami  rekreacyjno –łą ą ęź  
us ugowymi, po o onymi za zachodni  granic  planu. W po udniowej cz ci terenu 015-M23ł ł ż ą ą ł ęś  
dopuszcza si   budynki o wysoko ci do 30m. Maj   one stanowi  dominanty wysoko cioweę ś ą ć ś  
osiedla. Zachodnia cz   osiedla, jak  i tereny po o one na po udnie od planowanej Trasy W-ęść ł ż ł
Z, to tereny o bogatej rze bie terenu tworz ce dolin  Jeziora i Potoku Jasie . Aby chroniź ą ę ń ć 
przyrodniczo-krajobrazowe walory tych terenów ustalono OSTAB z zakazem makroniwelacji 
i  ograniczono  zabudow  mieszkaniow  (zabudowa  ekstensywna-  budynki   o   czterechę ą  
mieszkaniach  dost pnych z jednej klatki schodowej). Ponadto tereny  o najbardziej stromychę  
spadkach wy czono z zabudowy poprzez  wprowadzenie nieprzekraczalnej linii zabudowy.łą  
Trudno dost pne i podmok e tereny  pomi dzy Obwodnic  Jasie  przeznaczono pod strefę ł ę ą ń ę 
zieleni  krajobrazowo –ekologicznej 
Intencj  planu  jest  tak e  niwelacja  negatywnego  oddzia ywania  rozbudowuj cego   sią ż ł ą ę 
centrum us ugowego na przyleg e tereny mieszkaniowe. W tym celu, na terenie  006-U33,ł ł  
wzd u   granic terenu przylegaj cego do terenów mieszkaniowych ustalono wielopi troweł ż ą ę  
pasy  zieleni  izolacyjnej  o  szeroko ci  30m wzd u  zabudowy  istniej cej   i  10m wzd uś ł ż ą ł ż 
zabudowy planowanej. 
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Radny Tadeusz M kal  - przewodnicz cy  Komisjię ą
Dlaczego    na terenie 016-M22  intensywno   wynosi 0,5  a na terenie poni ej j Trasy W-Z,ść ż  
w korytarzu  ekologicznym  intensywno   wynosi 0,6 .  ść

Pani Magdalena Jasiak -  projektant planu
Taka  by a  presja  inwestorów, którzy sk adali  wnioski o tak   intensywno . Teren 016  jestł ł ą ść  
znacznie zró nicowany  wysoko ciowo.   ż ś

Radny Tadeusz M kal  - przewodnicz cy  Komisjię ą
Niemniej  wnioskuje,  aby  dla  tego  terenu  016- M22 wpisa  intensywno  0,6.ć ść
Komisja, bez  uwag , przychyli a  si  do  takiego  wniosku.ł ę

Komisja  po przeprowadzeniu  jeszcze dodatkowej, lu nej  dyskusji  na temat  parametrówź  
urbanistycznych i skomunikowaniu  poszczególnych  terenów, przyst pi a  do glosowania.  ą ł

Opinia:
Komisja   -  5 g osami za, przy  1 g osie wstrzymuj cym sił ł ą ę -   pozytywnie zaopiniowa ał  
zaprezentowan  koncepcj  z  wnioskiem  o   podniesienie  dla  terenu  016-M22ą ę  
intensywno ci  zabudowy z  0,5  na 0,6. ś
Opinia Nr  103-28/211/2005   stanowi za cznik  Nr 8  do niniejszego protoko u.łą ł  

Radny Maciej Lisicki  - wiceprzewodnicz cy Komisjią
Chcia bym si   dowiedzie   w  jakim stopniu  Rada  Miasta    przyst pi a  do  sporz dzeniał ę ć ą ł ą  
planów  dla terenów, gdzie obowi zek ich  sporz dzenia  wynika ze „Studium…”ą ą

Dyrektor  Piskorski odpowiedzia , e  generalnie wsz dzie. ł ż ę

PUNKT 3
Opiniowanie projektu  uchwa y w sprawie  zmiany  uchwa y nr XXXIX/1338/05ł ł  
Rady  Miasta   Gda ska  z  dnia  30  czerwca  2005r.  o  przyst pieniu   doń ą  
sporz dzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego  Che m III –ą ł  
Anielinki w mie cie  Gda sku  -  ś ń druk nr 1704

Przedmiotowy  projekt  uchwa y   omówi a  ł ł Pani Halina Szadziul  –  Kierownik Zespo uł  
Urbanistycznego  Po udnie. ł Powiedzia a mi dzy innymi:ł ę
Obszar   planu  ograniczony   jest   ulica  Cienist  ,  Traktem w.,  Wojciecha,  Zamiejsk  ią Ś ą  
Podmiejsk .  Obejmuje  równie  Kana   Raduni i ul. Brzegi. Przedmiotowa  uchwa a ma  celuą ż ł ł  
poszerzy   granice  planu o ma y  fragment  terenu, tj, styk ze zrealizowan   ul.Zamiejsk ,ć ł ą ą  
czyli  inaczej  –  usankcjonowanie  stanu   istniej cego. Teren  rezerwowany  pod   drogą ę 
zaproponujemy  pod zabudow   mieszkaniow . ę ą
Celem przyst pienia   do opracowania tego planu by o m.innymi:ą ł
• zniesienie rezerwacji  terenu pod o wiat  i opiek  spo eczn .ś ę ę ł ą
• zniesienie  niepotrzebnego  ternu zarezerwowane pod  zrealizowan  ju  ulic   Cienista,ą ż ę
• uporz dkowanie zabudowy,ą
• zabezpieczenie   skarpy wysoczyzny.

Radny  Marek Bumblis  - cz onek Komisjił
Czy plan  wyprostuje ulice   Zamiejska na odcinku  rondo – ul. Cienista? 
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Pani Halina Szadziul – Kierownik Zespo u  Urbanistycznego  Po udnieł ł
Jest  to ju   droga zrealizowana, niemniej ten plan  pozwoli   to za atwi . ż ł ć

Radny Marek Polaszewski
Nie bez powodu  rodz   si  takie pytania, a przyst puj c do tego  planu  jest okazja  kilkaą ę ę ą  
rzeczy  unikn  jak i  wyprostowa . Rozumiem, równie  e   ogródki dzia kowe  ulegnąć ć ż ż ł ą 
likwidacji z mo liwo ci   zabezpieczenia  dojazdu  do osiedla od ulicy Zamiejskiej.   Moimż ś ą  
zdanie  najwi kszym problemem b dzie likwidacja  ogródków  dzia kowych, poza   tymię ę ł  
starymi kolonijkami, gdzie  likwidacja tego  substandardu   b dzie  wymaga  zabezpieczeniaę ł  
lokalizacji  mieszkaniowej.

Radna Danuta  Putrycz  - cz onek Komisjił
Chcia abym tutaj przypomnie   kilka  faktów. Odcinek „wygi ty”  ulicy  Zmiejskiej ” nigdył ć ę  
nie  by   robiony przez miasto. Spó dzielnia  Mieszkaniowa po o y a kostk .   W  roku 2002ł ł ł ż ł ę  
„wprostowano” t  drog   w ówczesnym planie.  Teren w tzw. p telce   jest  w tej chwilię ę ę  
niewykorzystany, pod  nim prawdopodobnie  zlokalizowana jest  infrastruktura. Mo na  byż  
teren ten wykorzysta    dla   spraw  dzielnicowych  jak np. plac zabawa, albo  co   innego. ć ś
Jak wygl daj  kwestie w asno ciowe   ogródków  dzia kowych ? Swego  czasu  dzia kowicz eą ą ł ś ł ł  
zaprotestowali  skutecznie, w zwi zku z czym nie zosta   zaplanowany  trak pomi dzy  ulicą ł ę ą 
Zamiejsk   a Brzegi.  ą

Pani Halina Szadziul – Kierownik Zespo u  Urbanistycznego  Po udnieł ł
My l , e  plan  ureguluje   ostatecznie  kwestie  przebiegu ulicy Zamiejskiej ś ę ż
Ogrody  dzia kowe  na  pewno nie s  uw aszczone bo zawsze w planach miejscowych  na  ichł ą ł  
terenie  wpisywane by y  cele  publiczne o wiaty. ł ś
Chc  przypomnie , e  jeste my na etapie przyst pienia  do planu. O konkretach  b dzieę ć ż ś ą ę  
rozmawia  na etapie koncepcji.ć

Komisja  po  krótkich, dodatkowych wyja nieniach  przyst pi a  do glosowania.ś ą ł

Opinia:
Komisja  -  4 g osami za, przy  1 g osie  wstrzymuj cym sił ł ą ę  -  pozytywnie  zaopiniowa ał  
przedmiotowy projekt  uchwa y.ł
Opinia Nr  103-28/208/2005    stanowi za cznik  Nr  9  do protoko u.łą ł  

Na  tym posiedzenie  zako czono  -  godz. 18,00ń

                                                                                          Przewodnicz cy ą
                                                                            Komisji Rozwoju Przestrzennego

                                                                                         Tadeusz M kalę

Protoko owa a:ł ł

Bogus awa Pieklikł
Protokó  sporz dzono: Gda sk, 21 grudnia 2005r.ł ą ń
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